



## **Protokol**

### **4. områdegruppebestyrelsesmøde**

### **den 14. marts til den 15. marts 2023**

### **på Park hotel i Middelfart**

**Deltagere:** Susanne Bjørn Jensen, Dennis Desezar, Morten Andersen, Benny Christensen, Maria Vegeberg, Peter Mayer, Bo M. Sørensen, Bo Willestofte, Jørgen Maach, Lone Flak, Charlotte Flak Johansen, Dan Kreutzfeldt

Mikkel Channo Jessen deltog kun nogle timer på første dagen pga. delvis raskmelding.

Referent: Susanne

Ordstyrer: tildels Susanne og resten af holdet.

## **Dagsorden:**

1. Mødets åbning
2. Godkendelse af protokol fra 2. områdegruppebestyrelsesmøde den 13. september og Noter fra exo-bestyrelsesmøder den 17. august og den 24. august på teams og det 3. områdegruppebestyrelsesmøde den 30. november og den 1. december 2022.
3. Aktivitetsliste
4. Beretning fra Områdegruppen
5. Beretning fra udvalg og arbejdsgrupper.
6. Økonomi
7. Sager til behandling
8. Tema: fordeling af opgaverne i TPO
9. Meddelelser fra lokalgrupperne
10. Kommende møder
11. Eventuelt og evaluering af mødet.

\*

## 1. **Mødets åbning**

Susanne orienterede om status og ændrede lidt i rækkefølgen da Mikkel kommer og fortæller om OK forhandlingerne og da vi skal bruge en del tid på at gå vores ønsker til de nye arbejdstidsregler igennem bliver dette prioriteret på dette møde.

## 2. **Godkendelse af protokol/protokoller**

Godkendelse af protokol fra 2.områdegruppebestyrelsesmøde den 13. september og Noter fra exo-bestyrelsesmøder den 17. august og den 24. august på teams og det 3. områdegruppebestyrelsesmøde den 30. november og den 1. december 2022.

## 3. **Aktivitetsliste**

Listen blev gennemgået og vi fik tilføjet nogle ansvarlige personer på nogle af aktiviteterne.

## 4 **Beretning fra Områdegruppen:**

### 4.1 **Områdegruppen,**

Mikkel kom og fortalte om OK23 forhandlingerne

### 4.2 **Hovedbestyrelsen**

Næste møde den 19. april 2023

### 4.3 **HSU**

Vi fik på HSU meddelt at der kom administrative medarbejdere ud i togene før påske og fortalte passagererne om sporarbejdet - vi ser hellere at DSB sørger for at vi er det personale vi skal være, så man kan svare på alle slags spørgsmål hvis man går rundt i toget. Arbejdet i toget er under DJ.

#### 4.3.1 **HSU/JSU kompetenceudvalg**

Ikke afholdt siden sidste ref.

- 4.4 SU-Togkørsel**  
Maria er trådt ind i SU- togkørsel i stedet for Mikkel og deltog på mødet den 6. marts sammen med Susanne.  
Vi havde indlæg med om at uniformen er for kold  
Dårlige parkeringsforhold i kh både for biler og cykler.  
Manglende teknologiudvalg, men referatet er på vej.
- 4.5 Personaleudvalg**  
**Intet afholdt siden sidste ref.**
- 4.6 Sektionen**  
**Intet afholdt siden sidste ref.**
- 4.7 Uniform**  
Svært at holde varmen i den nye uniform og den er ikke af særlig god kvalitet men ingen møder afholdt.
- 4.8 Fagkategori togpersonale**  
intet afholdt
- 5. Beretning fra udvalg og arbejdsgrupper;**
- 5.1 Planlægningsudvalget**  
Intet afholdt, der er rykket for et møde flere gange.
- 5.2 Sikkerhedsudvalget**  
Dennis er suppleant for Jimmi som er stoppet indtil næste fordeling af udvalgsposter.
- 5.3 Uddannelsesudvalget**  
Intet afholdt siden sidste ref.
- 5.4 Nyt materiel**  
Der er møde den 21. marts
- 5.5 3.2 Gruppen –  
nu arbejdsgruppen for Togmateriel og Arbejdsmiljø**  
**Dennis deltog i et møde den 27. februar da det faldt sammen med HSU.**
- 5.6 Teknologiuudvalget – Endnu ikke formelt genindstiftet**

**5.7 Arbejdsmiljø**  
**Lone orienterede om aktuelle tiltag i Arbejdsmiljø gruppen.**

**5.8 HAMU**  
Ingen suppleanter så derfor ingen deltagelse når Mikkel er syg.

**6. Økonomi**

**6.1 Regnskab:**  
Årsregnskabet for 2022 godkendt af bestyrelsen

**7. Sager til behandling**

**Vores manglende arbejdstidsregler**

Vores holdning til hvad vi gør ved de manglende arbejdstidsregler

Hvad gør vi ved forsinkelse under 5 min, stammeskift på under 15 min. osv. Altså en generel holdning til hvad vi gør ved de sager som opstår pga. manglende arbejdstidsregler.

- Vi skriver igen ud at vi gerne vil have arbejdssedler på brud – vi har ingen aftale på 5 min ved forsinkelse (så forsinkelse fra 1 minut)

og heller ikke på min. 15 min ved stammeskift

Nye Arbejdstidsregler:

- Vi diskuterede vores holdning og prioritering af de enkelte elementer i en ny arbejdstidsaftale.

Vil gerne have vendt ”kaj-pensionen” for den er vist lige på trapperne og åbenbart kun for tjenestemænd

- men vi har ikke set noget på denne aftale endnu kun at man skal have mindst 15 timer om ugen.

Vi skal indsende vores krav/ønsker til DJ om CFU forhandlinger i 2024.

Ændring af forretningsordenen i Fredericia, vedlagt.

Bodycams

- vores opbakning til bodykameraerne hvis bare de ikke bliver brugt imod vores medlemmer.
- De kan være en beskyttelse men kan også optrappe en konflikt så vigtigt at man selv kan bestemme hvad der er godt for en selv.

Hjælp fra kaffeekspressen

- Vores arbejde på DSB 1, det kan vi godt selv klare.

Mødetid på infovagter

- Tjenestefordelerne tolker vores ikke eksisterende regler og mener ikke vi skal have mødetid og afslutning ved infovagter. Men dsb har skrevet ud at de arbejder efter de opsagte regler og deres nye tekniske tider. Ellers må det indsendes som brudsager.

Medlemsnummer ved tilmelding

- På et af lokalgruppemøderne kom der et forslag til at man tilmelder sig med sit medlems nummer i stedet for ens cpr nummer og dette arbejder videre med.

## **8. Tema**

Vi prøver at fordele flere opgaver i bestyrelsen og vi har sat et emne på til næste møde hvor vi kigger på de tillidsmandstimer vi har til rådighed – om vi kan fordele dem anderledes og derfor kan involverer flere af lokalgruppebestyrelsesmedlemmerne og få dem fri til at arbejde for bestyrelsen.

## **9. Meddelelser fra lokalgrupperne**

### **9.1 København**

### **9.2 Kalundborg**

### **9.3 Nykøbing Falster**

### **9.4 Fredericia**

Der er blevet valgt ny lokalgruppebestyrelse.

Formand: Bo K. Willestofte

Næstformand: Charlotte Flak

1. suppleant: Mikael Fobian

2. suppleant: Helle Bangert

Der er startet nyt tgf hold d. 6.2.23 og holdet er godt i gang. 1 er faldet fra men ellers køre resten på for fuld energi. Der påregnes at komme 2 hold mere i vest i 2023.

Der er en del som er langtidssygemeldte blandt andet på grund af stress og PTDS lignende forhold. Et par stykker er sendt i helbredsnet. En sag er dog afgjort og der blevet tilkendt fuld svagelighedspension. Kollegaer som har en §56 bliver lidt presset på om der de kan få den fornyet, da de får af vide at det ikke bare er noget man får tildelt. Det er vel og mærke kollegaer med en anerkendt sygedomslidelse

Så fylder det rigtig meget at der ikke er en lokalaftale for arbejdstidsregler og vores kollegaer er i tvivl om hvad der kan betragtes som brudsager.

### **9.5 Aarhus**

**9.6 S-tog**

**9.7 TGI**

## **10. kommende møder**

### **TPO Områdegruppebestyrelsesmøde: Møder for 2023**

10. maj 2023

19. september 2023

05 og 06 december 2023

### **Lokalgruppemøder i 2024:**

København:

S-tog:

TGI:

Kalundborg:

Nykøbing Falster:

Fredericia:

Århus:

**HB møder:** 19.04.2023, 28.06.2023, 29.08.2023, 26.10.2023,  
13.12.2023

**2:2 møder:** 8 juni 2023

**Revision:**

**Personaleudvalg udvalg: Ad hoc**

**Sikkerhedsudvalget:**

**HSU-møder:**

**SU togkørsel: 30. maj 2023, 11. september 2023**

**Sektionen:**

**Teknologiudvalg:**

**Planlægningsudvalget:**

**Uddannelsesudvalg DJ:**

**Uddannelsesudvalg DSB:**

**3.1.gruppen:**

**3.2 gruppen:**

**Uniformsgruppen:**

**11.Eventuelt herunder evaluering af mødet.**